
          Protokół  Nr XXII/16                                   
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 27 czerwca 2016r.

XXII Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXI/258-271/16.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  12  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marię Mierzwa-Owczarek.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Grażynę Matuszczyk  

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Józef Bańczyk
- p.Grażyna Bortlik

Przewodniczącym Komisji został Radny Józef Bańczyk.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował o konieczności  wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w 
sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Mikołowskiemu,  który  uzyskał  pozytywną 
opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że uchwała wiąże się z przekazaniem środków na współfinansowanie 
budowy  centrum  rehabilitacji  Polskiego  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Osób  z  Upośledzeniem 
Umysłowym  Koło  w  Mikołowie.  Dodała,  że  środki  na  ten  cel  zostały  zabezpieczone  przy 
uchwalaniu budżetu na rok 2016. 

Na posiedzenie przybył Radny Aleksander Tabacki – 13 obecnych osób. 

W wyniku głosowania wniosek dotyczący uzupełnienia porządku obrad o projekt uchwały został 
przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie. 

Przewodniczący poinformował,  że dodatkowy  projekt  uchwały zostanie  rozpatrzony jako trzeci
w punkcie 6. 
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3.Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXI Sesji Rady 
Miejskiej

Przewodniczący poinformował, że przed Sesją do protokołu nie została zgłoszona żadna uwaga.

4.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Burmistrz  poinformował,  że  postępowanie  Regionalnego  Dyrektora  Ochrony  Środowiska  w 
sprawie eksploatacji pod terenami Zgonia i Królówki zostało przedłużone do końca września br. ze 
względu na dużą liczbę uwag wniesionych do raportu oddziaływania na środowisko.
Dodał, że wspólnie z radnymi centrum spotkał się z dyrektorem KWK „Bolesław Śmiały” odnośnie 
zamierzeń  eksploatacyjnych  kopalni  od  północnej  strony miasta.  Dopowiedział,  że  spotkanie  z 
mieszkańcami w tym temacie odbędzie się 13 lipca br. w Szkole Podstawowej Nr 2. 

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
• mieszkańcy  wystąpili  o  służebność  przesyłu  sieci  kanalizacyjnej  przebiegającej  przez 

prywatną działkę i w dniu 07.06.2016r. podpisano akt notarialny w tej sprawie,
• gmina ma obowiązek wypłaty odszkodowania za działki przejęte z mocy prawa zgodnie z 

planem zagospodarowania przestrzennego,
• 21 czerwca br. odbył się odbiór remontu ul.Fabrycznej, na którym zwrócono uwagę na  

pewne  usterki.  Dodano,  że  po  usunięciu  usterek  zostanie  powołana  komisja  celem 
ponownego dokonania odbioru remontowanej drogi,

• Urząd Marszałkowski zadeklarował zamiar kontynuowania w 2017r. współpracy w zakresie 
transportu  publicznego  –  autobusowego  pod  warunkiem  zabezpieczenia  środków  na  
udzielenie pomocy finansowej Województwu Śląskiemu na realizację tego zadania, 

• w sprawie toczącego się postępowania odnośnie ekskluzywnej spalarni zwłok zwierzęcych 
wystąpiono do Ministra  Środowiska o  interpretację  przepisów dotyczących  opracowania 
oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko,

• złożono wniosek o dofinansowanie do wozu bojowego dla OSP Gardawice,
• w związku z przypadkami blokowania drogi dojazdowej do PSZOK przez przyjeżdżające do 

Huty Szkła TIR–y Straż Miejska dokonała interwencji,  po której  nie było już kolejnych 
zgłoszeń w tej sprawie, 

• Straż Miejska uczestniczyła w wizji w terenie odnośnie kradzieży progów zwalniających w 
Zawadzie. Dodano, że progi zostały zabezpieczone i ponownie zamontowane,

• pracownicy ZGKiM uczestniczyli w pokazie urządzenia chwastobójczego, które likwiduje 
chwasty bez używania środków chemicznych. Dopowiedziano, że urządzenie jest bardzo 
drogie, jednak może być również wykorzystywane do mycia wiat przystankowych,

• trwają spotkania z projektantami odnośnie projektowania oczyszczalni ścieków, kolektora 
tłocznego oraz budynku komunalnego,

• technologia remontów  poszczególnych dróg (pełna podbudowa lub sfrezowanie) zależy od 
ich stanu faktycznego,

• na ukończeniu jest remont w budynku przy ul.Św.Wawrzyńca 23, po 1 lipca zostanie tam 
przeniesiony Wydział Edukacji oraz Referat Budżetowy ds.Oświatowych. Poinformowano, 
że  do  budynku  po  Miejskim  Zespole  Oświaty  docelowo  planuje  się  przenieść  Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej,

• rozpoczęto  postępowanie  w sprawie  zlecenia  opracowania  dokumentacji  na  przebudowę 
ulicy  Łukasiewicza.  Powiedziano,  że  trwają  rozmowy  odnośnie  wyboru  technologii 
remontu. Dodano, że proponuje się zabudowę kostki betonowej na tej drodze ponieważ jest 
wąska i mogą się pojawić problemy ze zmieszczeniem rozściełacza. Zwrócono uwagę, że na 
drodze  nie  ma  odwodnienia  i  część  wód mogłaby wsiąkać  poprzez  kostkę  betonową w 
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ziemię.Radni  poprosili  o  sprawdzenie  parametrów  drogi  i  ponowną  analizę  wyboru 
technologii jej remontu, 

• każde postępowanie na wycinkę drzew wymaga oględzin i musi być uzasadniona decyzja o 
konieczności bądź zwolnieniu z nasadzeń nowych drzew. Dodano, że przy nasadzeniach po 
3 latach trzeba przeprowadzać kontrole i sprawdzać żywotność roślin,

• zgodę  na  wycinkę  drzew  dla  placówek  oświatowych  wydaje  Starostwo  Powiatowe  w 
Mikołowie.

W związku z odejściem na emeryturę Burmistrz wraz z Przewodniczącym podziękowali Dyrektor 
Miejskiego  Zespołu  Oświaty  Pani  Annie  Czarnackiej  za  wieloletnią  pracę  na  rzecz  orzeskiej 
oświaty. 

Pani  Anna Czarnacka podziękowała  obecnym i  byłym władzom miasta,  radnym,  urzędnikom i 
księżom za  wieloletnią i dobrą współpracę.

5. Bezpieczeństwo w mieście – sprawozdanie Komendanta Miejskiego OSP. 
Przewodniczący poinformował, że 18 czerwca br. odbył się zjazd miejski OSP, na którym dokonano 
wyboru nowych władz. Dodał, że nowym komendantem miejskim OSP została wybrana druhna 
Joanna  Kociubińska.  Dodał,  że  dotychczasowy  komendant  druh  Kazimierz  Bulanda  nie  mógł 
uczestniczyć w sesji Radny Miejskiej.

Pani  Joanna  Kociubińska  przedstawiła  sprawozdanie  za latach  2011-2015  z  działalności 
Ochotniczych  Straży  Pożarnych  działających  w  mieście  Orzesze. Omówiony  materiał 
zamieszczony jest w załączniku Nr 1 do protokołu.

Radny  Eugeniusz  Buchalik  poinformował,  że  na  Górce  Św.Wawrzyńca  często  dochodzi  do 
podpaleń zieleni. 

6.Podjęcie uchwał w sprawie:
- zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani  Skarbnik  omówiła  projekt  uchwały  łącznie  z  autopoprawką,  co  zamieszczone  jest
w załączniku Nr 2 do protokołu.

Odpowiadając  na  zadane  pytanie  Burmistrz  wyjaśnił,  że  środki  na  projekt  Silesia  Net  są 
przeznaczone na utrzymanie trwałości projektu. Dodał, że jeśli miasto zrezygnowałoby z udziału w 
projekcie wszyscy partnerzy musieliby zwracać jego równowartość. Wytłumaczył, że miasto nie 
korzysta z sieci internetowej Silesia Net ponieważ ma własną sieć. Dopowiedział,  że Starostwo 
Powiatowe zastanawia się jak jeszcze można wykorzystać sieć Silesi Net.

Radni stwierdzili, że projekt Silesia Net corocznie generuje koszty a podłączonych jest tylko kilka 
instytucji. 

Pan  Marek  Bem  wyjaśnił,  że  konieczne jest  opracowanie  dokumentacji  projektowej  rozbiórki 
stodoły przy OSP Zgoń ponieważ znajduje się ona w zasobach geodezyjnych. Dodał, że planuje się
również budowę garażu na nowy samochód tej jednostki ochotniczej straży pożarnej. 

3



Przewodniczący poinformował, że najstarszy samochód będący w posiadaniu OSP Zgoń zostanie 
przekazany innej jednostce lub zezłomowany. 

Odpowiadając  na  zadane  pytanie  Pan  Wiesław  Klar  powiedział,  że  proponuje  się  zakupić  dla 
ZGKiM  samochód  2  osobowy  blaszak  do  bieżących  potrzeb  czyszczenia  i  konserwacji  sieci 
kanalizacyjnej na terenie miasta. Dodał, że zakup będzie możliwy dopiero po uzyskaniu realnych 
środków z przychodów zakładu. 

Przewodniczący zaproponował, aby wstrzymać się z takim zakupem i gdy pojawią się wolne środki 
zakupić beczkowóz. 

Burmistrz stwierdził, że przy projektowaniu nowej oczyszczalni ścieków zaplanowany jest także 
zakup samochodu typu WUKO, jednak nie wiadomo czy będzie to koszt kwalifikowany. 

Radny Bartłomiej Marek poprał wniosek ZGKiM o zakup samochodu 2 – osobowego blaszak i 
stwierdził, że należałoby się zastanowić nad zatrudnieniem dodatkowych pracowników w zakładzie 
komunalnym. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok została przyjęta przy 12 gł. „za” 
i 1 gł. „wstrzymującym się”. 

- udzielenia pomocy finansowej Gminie Wyry  
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wyry została przyjęta przy 13 gł. „za” 
jednogłośnie. 

- udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Uchwała  w sprawie  udzielenie  pomocy finansowej  Powiatowi  Mikołowskiemu została  przyjęta 
przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- podstrategii  kształtowania  przestrzeni  publicznej  na  lata  2016-2025  wraz  z  Planem 
operacyjnym
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i  Mienia Gminy. Przedstawił protokół Komisji 
Konsultacyjnej  z  dnia 24.06.2016r.  z  przebiegu konsultacji  społecznych w celu poznania opinii 
organizacji  pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w art.3  ust.3  ustawy o  działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego. Protokół z konsultacji 
stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radny Eugeniusz Szala zwrócił uwagę, że w dokumencie błędnie wpisano ilość sołectw i dzielnic 
na terenie Orzesza i poprosił o poprawę na 8 sołectw i 2 dzielnice. 

W  związku  z  przedstawioną  uwagą  wyjaśniono,  że  w  zastawieniu  tabelarycznym  Planu 
Operacyjnego II ujęto tylko 15 zabytków wpisanych do Rejestru Zabytków, zaś pozostałych 167 
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obiektów  jest  wpisanych  w  obowiązującym  Gminnym  Programie  Opieki  nad  Zabytkami. 
Wyjaśniono,  że  aby wpisać  obiekt  z  Gminnego  Programu  Opieki  nad  Zabytkami  do  Rejestru 
Zabytków trzeba przejść całą obowiązującą procedurę. 

Uchwała w sprawie  podstrategii  kształtowania przestrzeni  publicznej  na lata  2016-2025 wraz z 
Planem operacyjnym została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Nieskoemisyjnej dla miasta Orzesze  
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani Teresa Macioszek poinformowała, że Plan Gospodarki Niskoemisyjnej został opracowany i 
uchwalony już w zeszłym roku,  jednak po sprawdzeniu go przez Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej należało uzupełnić pewne dane i ponownie uchwalić dokument. 

Uchwała  w sprawie  przyjęcia  i  wdrożenia  do realizacji  Planu Gospodarki  Nieskoemisyjnej  dla 
miasta Orzesze została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- ustanowienia hejnału Miasta Orzesze i zasad jego używania 
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisje 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy oraz Kultury, Oświaty, Turystyki, 
Rekreacji i Sportu. 

Radni wyrazili swoje obawy co do kosztów  zakupu odpowiedniego urządzenia do odtwarzania 
hejnału. 

Radny  Bartłomiej  Marek  powiedział,  że  przekazanie  przez  niego  praw  autorskich  do  hejnału 
odbędzie się za darmo, zaś pozostałe koszty szacuje na kwotę 2-3tys. zł. Stwierdził, że pozyskana 
przez Urząd informacja o koszcie 6 tys.zł  za zakup urządzenia odtwarzającego jest zbyt wysoka i 
jeśli nie byłaby niższa to hejnał powinien być tylko grany podczas ważnych uroczystości miejskich. 
Poinformował, że w Lublinie na XXIII Ogólnopolskim Przeglądzie Hejnałów Miejskich bezpłatnie 
zaprezentuje orzeski hejnał.

Radny  Eugeniusz  Buchalik  zaapelował,  aby  nie  spieszyć  się  z  wyborem  firmy  która  będzie 
montować nagłośnienie na urzędzie, ponieważ w projekcie uchwały nie ma zapisu od kiedy hejnał 
ma być odgrywany. 

Radny Piotr Szola poddał pod wątpliwość codzienne odtwarzanie hejnału. Stwierdził, że powinien 
on być odgrywany tylko przy ważnych uroczystościach miejskich. 

Pani Marzena Nowak powiedziała, że zapis w projekcie uchwały obliguje do odtwarzania hejnału z 
budynku Urzędu Miejskiego. 

Uchwała w sprawie ustanowienia hejnału Miasta Orzesze i zasad jego używania została przyjęta 
przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

5



Pani Marzena Nowak poinformowała, że zgodnie z przepisami trzeba podjąć tekst jednolity statutu 
uwzględniający zmiany: utworzenie sołectwa Zawada, likwidacja Placówki Wsparcia Dziennego 
„Przystań” oraz Miejskiego Zespołu Oświaty. 

Uchwała  w sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego Statutu  Miasta  Orzesze  została  przyjęta  przy 
13 gł. „za” jednogłośnie.

-   zmiany  Uchwały  Rady  Miejskiej  Orzesze  Nr  XVIII/226/16  w  sprawie  wprowadzenia 
wspólnej obsługi dla jednostek organizacyjnych Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  zmieniony  został  paragraf  3  ustęp  1  uchwały  ponieważ 
opracowywanie uregulowań wewnętrznych jednostek obsługiwanych dotyczących rachunkowości 
jest w kompetencji burmistrza miasta. 

Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Rady  Miejskiej  Orzesze  Nr  XVIII/226/16  w  sprawie 
wprowadzenia  wspólnej  obsługi  dla  jednostek  organizacyjnych Miasta  Orzesze  została  przyjęta 
przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- upoważnienia  Kierownika  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Orzeszu  do 
prowadzenia  postępowania  w  sprawach  z  zakresu  świadczeń  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym 
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Powiedział, że uchwała została 
poddana konsultacjom społecznym i nie wpłynęła żadna uwaga, co jest zamieszczone w załączniku 
Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pani Danuta Piwońska wyjaśniła, że w związku z likwidacją Miejskiego Zespołu Oświaty, Miejski 
Ośrodek  Pomocy  Społecznej  otrzymał  nowe  zadanie  –  prowadzenie  postępowań  w  sprawach 
świadczenia pomocy materialnej  o charakterze socjalnym. Dodała,  że jest  to  zadanie z  zakresu 
administracji rządowej. Dopowiedziała, że dotychczas z pomocy korzystały 43 rodziny – 98 dzieci. 
Stwierdziła, że po podjęciu uchwały trzeba będzie stworzyć nowy regulamin przyznawania pomocy 
materialnej.

Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orzeszu 
do prowadzenia postępowania w sprawach z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

-  zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orzeszu
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Powiedział, że uchwała została 
poddana konsultacjom społecznym i nie wpłynęła żadna uwaga, co jest zamieszczone w załączniku 
Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pani Danuta Piwońska wytłumaczyła, że nowe zadanie które MOPS otrzymał do realizacji musi być 
wpisane w statucie jednostki.
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Odpowiadając na zadane pytanie Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, 
że dodatkowe zadanie będzie obciążać pracowników socjalnych i  w Miejskim Zespole Oświaty 
pomocą  materialną  o  charakterze  socjalnym zajmowała  się  1  osoba.  Dodała,  że  kiedyś  MOPS 
dostarczał do MZO jedynie zaświadczenia o dochodach.

Pani  Danuta  Piwońska  poinformowała,  że  otrzymano  dofinansowanie  w  wysokości  17ty.zł  na 
zatrudnienie asystenta rodzin. 

Uchwała w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Orzeszu została 
przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- nadania nazwy ulicy istniejącej a dotychczas nienazwanej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu i 
Porządku oraz Przestrzegania Prawa.

Zastępca  Burmistrza  poinformowała,  że  do  Urzędu  wpłynął  wniosek  mieszkańców  bocznej 
ul.Kilińskiego z prośbą o nadanie nazwy ulicy dotychczas nienazwanej– Rumiankowa. 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy istniejącej a dotychczas nienazwanej została przyjęta przy 
13 gł. „za” jednogłośnie. 

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu Dzierżawcy
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Zastępca Burmistrza poinformowała, że dzierżawa dotyczy 20 pojemników na odzież używaną.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  dotychczasowemu 
Dzierżawcy została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- nabycia nieruchomości zabudowanej położonej w Orzeszu przy ul.Centralnej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że uchwała dotyczy zgody na nabycie 5/6 udziałów nieruchomości 
położonej przy ul.Centralnej. Dodała, że spadkobiercy nieruchomości zrzekli się spadku, który z 
mocy prawa przechodzi na gminę. Dopowiedziała, że po podjęciu uchwały sporządzony zostanie 
operat szacunkowy, który określi wartość nieruchomości. 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości zabudowanej położonej w Orzeszu przy ul.Centralnej 
została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej w Orzeszu (układ komunikacyjny – boczna 
ul.Świętojańskiej)
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Zastępca  Burmistrza  poinformowała,  że  mieszkańcy  zgodnie  z  Miejscowym  Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego wystąpili o nieodpłatne przejęcie nieruchomości. 
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Uchwała  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  (układ 
komunikacyjny – boczna ul.Świętojańskiej) została przyjęta przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

-  nieodpłatnego  nabycia  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  (układ  komunikacyjny  – 
ul.Łukasiewicza)
Przewodniczący  poinformował,  że  sprawa  nieodpłatnego  nabycia  układu  komunikacyjnego 
ul.Łukasiewicza była przedmiotem analizy Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 
Dodał, że przejęcie tego terenu Komisja zaopiniowała pozytywnie pod warunkiem wyznaczenia 
koperty do zawracania, wobec powyższego Rada odstąpiła od podejmowania uchwały, co zostało 
przegłosowane przy 13 gł. „za” jednogłośnie. 

- wyrażenia  zgody  na  podjęcie  działań  zmierzających  do  zbycia  części  nieruchomości 
położonej przy ul.Kawika   
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  negatywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani  Teresa  Macioszek  poinformowała,  że  mieszkaniec  zainteresowany  zakupem  części 
nieruchomości  położonej  przy  ul.Kawika  planuje  przenieść  znajdujący  się  na  działce  rów 
melioracyjny. Dodała, że jeśli nie dojdzie do zbycia rów nadal będzie należał do gminy i będą 
ponoszone koszty jego konserwacji, czyszczenia i ewentualnego przeniesienia. 

Radni  poprosili,  aby  przed  zbyciem  nieruchomości  zobowiązać  mieszkańca  do  sprawdzenia 
rzędnych terenu, tak aby nie było problemu z ewentualnym przeniesieniem rowu. 

Rada postanowiła odstąpić od podejmowania uchwały, co zostało przegłosowane przy 13 gł. „za” 
jednogłośnie. 

Radny Bartłomiej  Marek  poprosił,  aby do wszystkich  uchwał  dotyczących  zbycia  czy nabycia 
nieruchomości dołączać radnym mapy.

7. Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja.

Radni  Piotr  Szola  i  Janusz  Zgoł  złożyli  interpelację  dotyczącą  podtopień  posesji  przy  
ul.Palowickiej 2 w Orzeszu-Woszczycach. 

8. Zapytania i wolne wnioski

1/Radny Piotr Szola zwrócił uwagę na brak Naczelników i Kierowników w punkcie zapytania i 
wolne wnioski.

2/Radni zgłosili następujące problemy:
• różnic  w  wykonywaniu  chodników  na  drogach  powiatowych  –  przy  jednych  darmowo 

budowane są podjazdy do posesji, zaś przy innych mieszkańcy muszą zapłacić za podjazdy,
• suchych drzew wraz z konarami wrastających w  drogi gminne i powiatowe,
• gnijących na poboczach resztek wykoszonych traw,
• brzydkich zapachów w okolicy stacji zlewnej przy ul.Gliwickiej, 
• śrub znajdujących się na poboczu drogi w okolicach dworca Orzesze Miasto,
• braku wykaszania traw wzdłuż torów kolejowych,
• uszkodzonego przystanku na wysokości salonu meblowego Black Red White,
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• montażu  progów zwalniających  na  ulicach  które  nie  mają  w  bezpośrednim sąsiedztwie 
budynków użyteczności społecznej. 

3/ W związku z zadanymi pytaniami wyjaśniono, że:
• 7 czerwca br. odbyło się spotkanie z Kolejami Państwowymi na którym ustalono, że: 

-  zostanie  wystosowane  pismo  odnośnie  możliwości  bezpłatnego  przygotowania 
dokumentacji na remont u.Fabrycznej zaś PKP zleci sporządzenie operatu szacunkowego na 
wykup działek przy ul.Fabrycznej, 
-  ul.Dworcowa zostanie gminie odpłatnie użyczona na czas remontu,  a kiedyś docelowo 
może zostać wykupiona,

• PKP  zaproponowały  wykup  gruntów  pod  budynkami  kolejowym,  zaś  same  budynki 
zostałyby oddane gminie bezpłatnie,

• nie otrzymano żadnej oficjalnej informacji ani pisma odnośnie likwidacji MKS „Sokół” i 
powołania nowego stowarzyszenia,

• do  końca  czerwca  ma  zapaść  decyzja  czy  uda  się  pozyskać  z  Ministerstwa  Sportu  i 
Turystyki dofinansowanie na kontenery na boisku MKS „Sokół”.

4/ Radni poprosili o:
• podanie liczby wyczyszczonych studzienek kanalizacyjnych,
• wskazanie możliwej lokalizacji budowy Strażnicy dla OSP Zawiść.

5/ Przewodniczący przedstawił przekazaną do wiadomości interpelację złożoną do Zarządu Powiatu 
Mikołowskiego przez Radnego Tadeusza Marszolika dotyczącą  planowanej na terenie Woszczyc, 
Królówki i Zgonia eksploatacji węgla kamiennego.

6/ Przewodniczący poinformował, że został wezwany na Komendę Powiatową Policji w Mikołowie 
aby  złożyć  wyjaśnienia  w  sprawie  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej  Powiatowi  Mikołowskiemu  na  projekt  „J-ednolita  S-trategia  T-erytorialna  =  spójny 
obszar  funkcjonalny  powiatu  mikołowskiego  poprzez  wzmocnienie  mechanizmów  efektywnej 
współpracy JST".

9.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XXII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz. 14,30 do godz. 18,25.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek                       mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz 
4. Gazda Rajmund 
5. Mach Jan 
6. Marek Bartłomiej 
7. Matuszczyk Grażyna
8. Potysz Teresa 
9. Spendel Jan 
10. Szala Eugeniusz
11. Szola Piotr 
12. Tabacki Aleksander
13. Zgoł Janusz 

Radni nieobecni:
– Kiecka Damian
– Mrowiec Damian 

W Sesji wzięli również udział:

− p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
− p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka      - Skarbnik Miasta
− p.Anna Czarnacka - Dyrektor MZO
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
− p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Teresa Macioszek - Kierownik Referatu UM
− p.Marzena Nowak               -            Kierownik Biura UM
− p.Barbara Petniakowska      -            Komendant SM
− p.Joanna Kociubińska          -           Komendant OSP Orzesze
− Radca Prawny

Orzesze, dnia 30.06.2016r. 
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